

AVANT-PROPOS

Bienvenue à Québec et à la troisième Conférence publique de l'Association canadienne des sciences de l'information.

Fidèles à une jeune tradition, les organisateurs de cette conférence ont voulu en faire une sorte de forum où tous ceux qui s'intéressent aux nombreux aspects de la communication de l'information au Canada pourront échanger leurs théories, leurs connaissances, leurs expériences. Le programme comprend une série de séances techniques, dont deux traitent du thème de la Conférence: LES SCIENCES DE L'INFORMATION AU CANADA: LEUR MODE D'ORGANISATION. A toutes les séances, des spécialistes distingués viendront présenter leurs communications.

Afin d'offrir une vue d'ensemble des progrès des sciences de l'information chez nous et d'attirer l'attention sur certains projets ou certaines réalisations dignes d'intérêt, nous avons réuni dans ce répertoire toutes les communications présentées durant les séances techniques.

FOREWORD

Welcome to the Third Open Conference of the Canadian Association for Information Science, and to the beautiful and historic city of Quebec.

Like its predecessors, this conference has been organized as a forum where those involved in the many disciplines related to the communication of information in Canada may meet to exchange knowledge, theory, and expertise. The program therefore included a series of technical sessions, two of which focus on the conference theme: ORGANIZATIONAL PATTERNS IN INFORMATION SCIENCE IN CANADA, and all of which feature the formal presentation of contributed papers.

In the belief that collectively these provide a valuable overview of the development of information science in this country, while individually highlighting specific proposals, activities or achievements, the texts of all papers accepted for formal presentation at technical sessions are included for permanent record in this volume of the Proceedings.

Au nom de l'équipe  
For the Conference Team  
Eric Marshall - Marcel Paré